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معاون شهرداری تهران تشريح كرد

جزييات طرح جديد ترافيكي 
شهرداري تهران

شهروند| معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران با تشــریح جزییات طرح ترافیــک جدید و 
گروه های معاف از پرداخت عوارض، درباره نحوه تردد 
ســاکنان محدوده طرح، تکلیف خودروهای پلاک 
شهرستان، تاکسی ها و آژانس ها و نحوه رزرو و ثبت 
پلاک خودروها برای تــردد در طرح ترافیک جدید 
توضیحاتی داد.محســن پورســیدآقایی از طراحی 
حساب شهروندی و ســامانه ای برای ثبت اطلاعات 
خودرو خبر داد که شــهروندان باید قبل از نخستین 
ورود بــه محدوده اطلاعات خودروي خــود را در آن 
ثبت کنند: »به ازای هرکسی که می خواهد وارد طرح 
ترافیک شود، باید یک حساب شهروندی ایجاد شود 
که افراد در آن حســاب علاوه بر ثبت اطلاعات خود، 
مبلغی را به دلخواه خود شــارژ می کنند و جزییات 
این که کدام بانک معرفی می شود، معلوم نیست. این 
درحالي است که بانک ها اجازه ندارند از این منابعی 
که نقش »کیف پول« را ایفا می کند، ســود بگیرند. 
کافی اســت که بانکی را مشــخص کرده و از مردم 
بخواهیم حساب کاربری ایجاد کنند و نسبت به شارژ 
این حســاب اقدام کنند و این دو مقدمه ای است که 
افراد باید قبــل از ورود به محدود طرح ترافیک انجام 
دهند.«او درباره نحوه ثبت و محاسبه تردد خودروها 
در طرح ترافیک جدید گفــت؛ مردم صبح روزي که 
قصد ورود به طرح را دارند، شــماره خودروی خود را 
وارد اپلیکیشــني که به  زودی معرفی خواهیم کرد، 
می کنند: »وقتی خودرو وارد محدوده شد، دوربین ها، 
ســاعت ورود خودروی مذکور را ثبت می کنند. تنها 
نخســتین ورود و خروج ثبت خواهد شد و عوارض 
خودرو را طبق فرمول محاسبه کرده و از آن حساب 
کاربری که شارژ شده اســت، کسر خواهد شد و این 
عملیاتی روزانه و ساده است.«معاون شهردار تهران 
سقف ورود به محدود طرح ترافیک را 103 هزار خودرو 
اعلام کرد که 63 هزار ســهمیه، متعلــق به افرادی 
است که به دلیل ماهیت شــغلی باید وارد محدوده 
شــوند و مابقی مجوزها یعنی 40 هزار سهمیه ورود 
هم در اختیار مردم قرار خواهد گرفت: »بعد از این که 
دوربین های مستقر در محدوده طرح ترافیک پلاک 
را »خوانش« کردند، نــوع معاینه فنی خودرو، چک 
خواهد شد و براساس ســاعت ورود و خروج، عوارض 
محاسبه خواهد شد و از حساب کاربری خودرو کسر 
می شود.«پورسید آقایي در نحوه رزرو پلاک خودروها 
برای ورود به طرح ترافیک جدید گفت که اگر احیانا در 
روزهایی هم سقف ورود پر شد، اپلیکیشن در هنگام 
ورود اطلاعات خودرو اعلام می کند که سقف ورود پر 
شده و اجازه ورود نمی دهد؛ اما مشخصات خودروي 
صاحبان 63 هزار سهمیه شغلي ثبت می شود و دیگر 
لازم نیست عملیات روزانه ورود پلاک در اپلیکیشن 
را انجام دهند و در روزهایی که دوربین ها پلاک این 
خودروها را ثبت می کنند، عوارض برایشان محاسبه 
می شود. این افراد با وجود پرشدن سقف تردد روزانه، 
می توانند بنا بــه دلایل شــغلی وارد محدوده طرح 
شوند.«به گفته او، افرادی که جزو سهمیه 63 هزاری 
هستند، برای رزرو خودروهای خود باید در حین ثبت 
اطلاعات خودرویی خود، 100 هزار تومان پرداخت 
کنند: »50 درصد عوارض خودروهایي که در روزهای 
ممنوع هم اجازه ورود به محــدوده را دارند، درهمان 
روز افزایش خواهد یافت.«به گزارش ایســنا، معاون 
شهردار تهران در تشریح قیمت عوارض جدید ورود 
به محدوده طرح ترافیک گفــت: »اگر مالک خودرو 
معاینه فنی برتر اخذ کند، بســته به زمــان ورود و 
خروجش از 13 هزار و 400 تومان شروع و تا 28 هزار 
و 800 تومان خواهد بود، اگر خودرویی معاینه فنی 
معمولی داشته باشــد، کف عوارض 16 هزار و 800 و 
سقف آن 36 هزار تومان خواهد بود و می بینید که در 
همه حالت ها، نســبت به وضع موجود که نرخ طرح 
روزانه از 19 هزار تومان تا 41 هزار تومان است، وضع 
بهتر اســت.«به گفته او، تخفیف 20 درصدی برای 
خودروهای دارای معاینه فنی برتر در نظر گرفته شده 
است. پورسید آقایي درباره تکلیف خودروهای پلاک 
شهرســتان برای ورود به طرح جدید هم گفت که 
خودروهای پلاک شهرستان هم می توانند با داشتن 
معاینه فنی بــا پرداخت عــوارض در محدوده طرح 
تردد کنند و نرخ عوارض تردد هم برای آنان براساس 
معاینه فنی معمولی محاسبه می شود: »به ندرت در 
دستگاه ها خودروی پلاک دولتی داریم؛ یعنی پلاک 
»الف« دولت درحال حاضر در دســتگاه ها کم شده 
اســت و عموما به غیر از خودروی مقامات سیاسی 
کشور، وزرا و معاونین وزرا پلاک دولتی نخواهید دید. 
بیشــترین آرم های طرح ترافیک به افراد درگیر در 
این سازمان ها و... داده می شد؛ مثلا آرم ها به مدیران 
ارشد، کارمندان و کارشناسان ارشد و... داده می شد 
نه به ماشــین نمره دولتی! درهمین حال فقط برای 
پلاک ویلچر »ژ«، خودروهای تاکســی ها، اتوبوس، 
خودروهای امــدادی اعم از اورژانس، آتش نشــانی 
و خودروهایی که اجازه نصب چراغ گردان ســقفی 
دارند، معــاف از عوارض هستند.«پورســید آقایي 
از ارایه گــزارش ســه ماهه اجرای طــرح جدید به 
شورای عالی ترافیک خبر داد و اینکه اگر نتایج طرح 
از نظر کاهش ترافیک و آلودگی هوا برای شورای عالی 
ترافیک قانع کننده بود، محدوده طرح زوج و فرد هم 
به اجرای این طرح ترافیک جدید اضافه می شود اما 
در لایحه ارقام عوارض در محدوده زوج و فرد تصویب 
شده است.معاون شهردار گفت که درباره وضع تردد 
ساکنان طرح ترافیک با بیان این که به  زودی فراخوانی 
انجام خواهد شد تا ساکنان محدوده طرح ترافیک، 
نسبت به ثبت اطلاعات ملکی خود در سامانه اقدام 
کنند: »این افراد می توانند تا قبل از ســاعت 8:30 از 
محدوده خارج و بعد از ساعت 17 وارد محدوده شوند، 
در این صورت  از پرداخت عوارض هم در این ساعات 

معاف می شوند.« 

سیاست های جديد ساماندهی كودكان كار و خیابان در گفت وگو با علی اصغر ناصربخت ،معاون سیاسی انتظامی فرمانداری تهران 

نگاهمان به آسيب های اجتماعی را تغيير می دهيم
  دور جديد طرح ساماندهی كودكان كار در تهران اجرا می شود

  نگاهی كه در دوره قبلی مديريت شهرداری تهران در برخورد با آسیب های اجتماعی وجود داشت، مشکلاتی ايجاد كرد
  در طرح قبلی جمع آوری كودكان جايگاه سازمان های مردم نهاد مورد غفلت واقع شد

اعضاي شوراي شهر تهران به كلیات لايحه بودجه 97 شهرداري رأي دادند

بيم و اميد بودجه 97 شهرداري تهران 
  محمدعلي نجفي: آينده فروشي در شهر را متوقف كرديم                                                  اگر 10بار ديگر هم لايحه بودجه 97 را بنويسیم، باز هم اين محدوديت ها و ابهامات وجود دارد

  احمد مسجدجامعي: در بودجه امسال به مناطق محروم توجه نشده و احترام به محیط زيست كافی نیست
  سیدحسن رسولی: ۶۲ رديف كمک به افراد و نهادهای خاص كه بوي رانت مي داد، از لايحه 97 حذف شد

زهرا جعفرزاده - شهروند| اواخر تابستان امسال 
بود که ماموران از هر طرف کــودکان کار در خیابان را 
محاصره کردند؛ ماموران از بهزیستی و نیروی انتظامی 
و شهرداری و... بودند که به اسم ساماندهی این کودکان 
را جمع کردند، به زور سوار خودرو ها کردند و بردند. یکی 
دو روز پس از اجرای طرح بــود که عکس ها و فیلم ها 
منتشر و انتقادها به شهرداری و بهزیستی و فرمانداری 
گسیل شــد. دســتور را فرمانداری داده بود و اعتراض 
مردم و سازمان های مردم نهاد به جایی رسید که ماجرا 
در هیأت دولت هم مطرح شد. شهرداری می گفت قرار 
نبود کودکان را به زور ببرنــد، در حالی  که در خیابان 
فقط زور بود که اعمال می شــد. همین طرح بهانه ای 
هم شد تا کودکان افغانســتاني بدون مدارک هویتی 
هم جمع شوند و تا پای رد مرزی هم بروند. این بار شاید 
جدی تریــن دفعه ای بود که ســازمان های مردم نهاد، 
رسانه ها و مردم نسبت به نحوه اجرای این طرح اعتراض 
می کردند، طرحی که سالی چند بار اجرا می شود؛ بدون 
این که خروجی قابل توجهی برای این کودکان داشته 
باشد. موج اعتراض ها این بار اما نتیجه داد، پرونده اجرای 
این طرح روی میز وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی قرار 
گرفت و مهر ماه اعلام شــد که کودکان کار و خیابان از 
شمول مصوبه جمع آوری فوریت های خدمات اجتماعی 
تهران خارج شــدند. حالا علی اصغر ناصربخت، معاون 
سیاســی انتظامی فرمانداری تهــران در گفت وگو با 
»شــهروند« از اجرای مجدد این طــرح خبر می دهد؛ 
این بار اما با تغییر نگاه و کمک از سازمان های مردم نهاد. 
او درباره سیاست های جدید فرمانداری تهران در زمینه 

ساماندهی کودکان کار و خیابان توضیح می دهد.
  در بحث آسیب های اجتماعی چندی پیش 
شاهد اجرای طرح ســاماندهی كودكان كار و 
خیابان بوديم كه به دســتور فرمانداری تهران 
انجام شد. اسم طرح ســاماندهی بود؛ اما آنچه 
اتفاق افتاد جمع آوری اين كودكان بود. چطور شد 
كه فرمانداری تصمیم گرفت به جای درخواست 
كمک از سازمان های مردم نهاد برای ورود به اين 
موضوع از نیروی انتظامی و شهرداری درخواست 

همراهی كند؟
ما در حوزه آســیب های اجتماعی و ســازمان های 
مردم نهاد افراد اســتخوان خرد کــرده ای را داریم که 
در بطن مردم هســتند. زمانی که از آسیب اجتماعی 

صحبت می کنیم و می خواهیم بــا آن برخورد کنیم، 
باید کاملا با ریشه های آن آشــنا و در درون و اعماق آن 
موضوع مطالعه داشته باشیم در طرح قبلی جمع آوری 
کودکان، جایگاه سازمان های مردم نهاد مورد غفلت واقع 
شد؛ همین هم شــد تا انتقادهایی متوجه اجرای طرح 

شود ما معتقدیم که اگر در اجرای 
آن طرح ســازمان های مردم نهاد 
حضور پیدا می کردند، می توانستند 
محدودیت ها را احساس کرده و به 
ما کمک کنند. ببینید موضوعی که 
وجود دارد این است که آسیب های 
اجتماعی ما از ســطح و گســتره 
گذشــته دارد عمق پیدا می کند. 
ما باید به کنه موضوع توجه کنیم. 

  چرا اين اتفاق افتاد؟
یک، برخورد ســطحی بود، دو، 
تنویر افکار عمومی صورت نگرفت. 
ما در آن طرح مردم را با خودمان در 
اجرای طرح همراه نکردیم، همین 
هم شــد تا مردم یک همنوایی با 

کودکان کار پیدا کنند. من شاهد بودم که در بسیاری 
از موارد مردم اعتراض می کردند که چرا این برخورد با 

کودکان صورت گرفت. در حالی  کــه اگر خود مردم از 
طریق سازمان های مردم نهاد در اجرای این طرح حضور 
پیدا می کردند، این اتفاقات پیش نمی آمد و با این آسیب 
اجتماعی که عمق پیدا کرده بود، می شــد به صورت 

دقیق تر و مناسب تر برخورد کرد.
  درســت اســت، بحث 
خیابــان  و  كار  كــودكان 
بسیاری  كه  است  موضوعی 
مردم نهاد  ســازمان های  از 
سال هاســت بر روی آن كار 
كرده اند؛ چه اتفاقی افتاد كه 
فرمانــداری تصمیم گرفت، 
نگاه حاكمیتی به اين موضوع 

داشته باشد؟
شرایط و اضطراری ایجاد شد که 

بنا شد این گونه کار انجام شود.
  چه شرايطی؟

به  هر حال سرتاسر چهارراه های 
شــهر از این پدیده پر شــده بود 
و چهــره نامناســب و بــدی در 
شهر ایجاد کرده بود؛ اما مســأله این است که در بحث 
آسیب های اجتماعی اورژانسی عمل کردن اقدام خوبی 

نیست؛ باید به  طور قطعی با این موضوعات برخورد کرد.
  خب اگر هدف اين بود كــه اين كودكان از 
سطح شهر جمع آوری شوند، حالا همه شان به 

چهارراه ها برگشته اند.
بله؛ همه حرف ما هم همین است. ما باید ظرفیت های 
دولتی و حاکمیتی را به کار بگیریم و در کنار آن مردم و 
سازمان های مردم نهاد را هم داشته باشیم تا بتوانیم با 
پدیده ها و مسائلی که وجود دارد، به شیوه شایسته ای 

برخورد کنیم.
  الان قرار است دور جديدی از اين طرح اجرا 

شود؟
بله؛ قرار است با نگاه دیگری این طرح اجرا شود. ما باید 

نگاهمان را عوض کنیم.
  به  هر حال فکر می كنــم فرمانداری تهران 
برای اجرای طرح ها اتاق فکر داشته باشد؛ اما چه 
اتفاقی افتاده كه شما به  عنوان معاون سیاسی 
انتظامی چنین نظری داريد و خود سیســتم 

فرمانداری در عمل به گونه ديگری عمل كند.
ببینید به  هر حال در اجرای این طرح جاهای دیگری 

هم دخیل بودند.
  مثل نیروی انتظامی و شهرداری؟

نیروی انتظامی که نقش همراهی دارد اما متاسفانه 
نگاهی کــه در دوره قبلی مدیریت شــهرداری تهران 
وجود داشت، مشکلاتی ایجاد کرد. ما بزرگترین آسیب 
را زمانی متوجه می شویم که دستگاهی بدون تخصص 
و صلاحیت وارد موضوعی شود و درنهایت نمی تواند با 

چنین پدیده ای به  طور مناسب برخورد کند. 
  حالا شما خودتان به  عنوان يکی از معاون های 
فرمانــداری تهران می توانید ايــن وعده را به 
سازمان های مردم نهاد و مردم دهید كه برخورد 
با موضوع كودكان كار و به  طور كلی آسیب های 
اجتماعی، مانند آنچه چندی پیش اتفاق افتاد، 

نباشد؟
من با این تغییــری که در حوزه اســتانداری تهران 
صورت گرفته و نگاه عمیقی که در اســتانداری تهران 
نسبت به آسیب های اجتماعی وجود دارد، مطمئنم که 
دیگر شاهد این قضایا نخواهیم بود. الان در استانداری 
تهران نگاه عمیقی به پنج موضوع جــدی وجود دارد، 
که ازجمله آنها حمل ونقل، محیط زیست، آسیب های 

اجتماعی و اشتغال است.

 شهروند|  شــهردار تهران دیروز سرزده به صحن 
شوراي شــهر تهران رفت تا همزمان با بررسي کلیات 
بودجه 17 هزار میلیــاردی  ســال 97 در میان بیم و 
امیدهاي اعضا از تحقق یا تحقق نیافتن بودجه  ســال 
آینده، چند دقیقه اي دربــاره محدودیت ها و ابهامات 
تنظیم این لایحه حــرف بزند: »اگــر 10بار دیگر هم 
لایحه بودجه 97 را بنویسیم، باز هم این محدودیت ها 
و ابهامات وجود دارد.« همان طور که او از اعضاي پارلمان 
شهري خواســته بود، آنها به کلیات طرح رأي دادند و 
بقیه بررسي ها به جلسه عصر موکول شد. البته نجفي 
یک خبر خوب هم داشت؛ اینکه ساخت وساز در دوماه 
گذشته از وضعیت سکون به سمت رونق حرکت کرده 
است و این خبر، احتمال تحقق بخش زیادي از بودجه  

سال آینده را بیشتر مي کند.
لایحه بودجه 97 شهرداري تهران به گفته محمدعلي 
نجفي انقباضي تر از همیشه بسته شده است و اگر قرار 
بود براساس نرخ تورم نسبت به  ســال 96 بسته شود، 
رقم آن به 21 هزار میلیارد مي رسید. مسئولان شهري 
در این مدت براي حذف و اضافــه ردیف هاي بودجه، 
کمبود زمان و پیچیدگي کار را بهانه کردند و کشــف و 
اصلاح بودجه به سال هاي بعد موکول شد. اعضا هم بعد 
از حرف هاي شــهردار و معاون برنامه ریزي او به کلیات 
لایحه رأي دادند و بررســي جزییات آن به جلسه عصر 
موکول شــد. شــهردار تهران دیروز درباره این لایحه 
توضیح داد: »بودجه 97 شــهرداري پر از تحول است 
و برای نخســتین بار در تاریخ شــهرداری های کشور 
شفاف سازی مهمی انجام شده و فایل بودجه به  صورت 
اکسل در سایت عمومی شــهرداری بارگذاری شده و 
کارشناســان و مقامات می توانند نظر خود را نسبت به 
بودجه اعلام کنند.« نجفي از توقف روند کسب درآمد 
از آینده فروشي شــهر خبر داد که محدودیت هایي بر 
شــهرداري تحمیل مي کند: »همچنین  هزار میلیارد 
تومان از تغییر کاربری ها در این بودجه نسبت به بودجه 
 سال گذشته کاسته شــده که نشان می دهد بودجه به 
سمت تحول و سلامت است.« او درباره محدودیت هاي 
هزینه در لایحه بودجه توضیح داد: »افزایش هزینه های 
جاری مثل حقوق و دستمزد پیمانکاران برای نگهداری 
غیرقابل اجتناب است. هنوز نمی دانم بخشی که مربوط 
به اعتبارات دولتی اســت، چه میــزان تغییر می کند 
و مجلس از روز شــنبه بــه لایحه بودجــه ورود پیدا 
می کند و روشن ترین بخش بودجه کشور درخصوص 
شهرداری ها، سهم آنان از مالیات ارزش افزوده است که 
در برنامه ششم کشور غیرعادلانه درخصوص کلانشهرها 
تصمیم گیری شد و ناگهان سهم شهرداری ها از مالیات 
ارزش افزوده به شکل قابل  توجهی کاسته و تقریبا نصف 
شد.« آنطور که شــهردار تهران دیروز گفت، قرار است 

سهم شهرداري ها از مالیات ارزش افزوده در کمیسیون 
تلفیق بازنگري شود که رقم آن حدود 2 هزار تا 2500 
میلیارد تومان اســت. حالا درصورت بازنگري، حدود 
88 درصد از مالیات ارزش افزوده براساس جمعیت به 
شهرها و حدود 12 درصد هم به روستاها داده مي شود: 
»اگر این پیشنهاد رأی بیاورد، 1200 میلیارد به بخش 
درآمدی افزوده خواهد شد و اگر این اتفاق نیفتد، فشاری 
بر درآمدهای شهرداری خواهد بود.« او درباره پیشنهاد 
کمیسیون برنامه و بودجه درباره افزایش 17میلیاردی 
بودجه هم توضیح داد که مشکلی برای شهرداری ایجاد 
نمی کند و همین ســقف محقق خواهد شد: »درچند 
ماه اخیر، ساخت وساز از حالت ســکون به رونق رفته 
اســت و در  ســال 97 هم 500 هزار وام خانه اولی وارد 
سیستم می شود که 300 هزار وام آن متعلق به تهران 
است؛ بنابراین حتما موضوع ساخت وساز رونق خواهد 
گرفت.« یکي از مهمترین اقدامات شهرداري تهران در 
دوره جدید ایجاد خزانه متمرکز براي واریز درآمدهاي 
سازمان ها و شرکت هاســت که به افزایش درآمدهاي 
سازمان هاي و شرکت ها کمک خواهد کرد: »در گذشته 
این درآمدها به حســاب ســازمان ها و شرکت ها واریز 
مي شد و کنترلی بر هزینه کرد آنها نبود.« افزایش سهم 
درآمدهاي پایدار به 31 درصد یکي دیگر از مواردي است 
که او امیدوار است تا محقق شــود: »درتمامی مجامع 
کارشناسی مي توان از بودجه شهرداری دفاع کرد، اگر 
در بخش هزینه ها صرفه جویی انجام می شود، آن را به 
بخش پرداخت بدهی پیمانکارهــا منتقل کنیم، زیرا 
برخی از این پیمانکاران از  ســال 90 نتوانسته اند طلب 
خود را بگیرند. در لایحه 97 اعداد خوبی برای پرداخت 
بدهی پیمانکاران پیش بینی شده است. در تبصره 20 
هم امکانات بیشتری برای این بخش در نظر گرفته شده 

است.« به  گفته شهردار تهران، میزان تحقق درآمدهاي 
بودجه 96 در 9ماهه نخست ســال 37/80 درصد بود، 
چون در دی ماه شرایط بهتر بود: »پیش بینی می کنیم 
در روزهــای پیش رو این رقم افزایش پیــدا کند اما در 
بخش غیرنقدی امکان این که درآمدها محقق نشــود، 
وجود دارد.« نجفی درباره دریافت وام از سوی بانک ها 
توضیح داد: »زمانی که شــهرداری را تحویل گرفتیم، 
دیگر امکان دریافت وام از ســوی بانک ها به شهرداری 
وجود نداشــت و اگر وامی گرفته ایم، به این دلیل است 
که بخشــی از بدهی به بانک ها را پرداخت کرده ایم که 
بیشتر این پرداخت ها به صورت غیرنقدی بوده است و 
امیدواریم در پایان  سال تراز پرداخت بدهی های بانکی 

نسبت به آنچه تحویل گرفته ایم، بهبود پیدا کند.«
بیم و امید اعضا درباره بودجه 97

دیروز البته برخي از اعضاي شورا مثل محمد سالاري 
یا علي اعطا امیدي به تحقق بودجه 97 نداشــتند و از 
برخي ابهامات حرف زدند امــا مرتضی الویری، رئیس 
کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر  نظر دیگري در 
این باره داشت: »در افزایش درآمدهای پایدار و بودجه 
نقد برای  سال 97 شهرداری پیشــرفت داشته ایم که 
برآیند حرکت به سمت شفافیت مالی را نشان می دهد.« 
او از کاهش 300میلیارد توماني درآمدهاي ناشــي از 
فروش املاک خبر داد: »517میلیارد تومان سرفصل 
درآمدها را افزایش دادیم. سهم درآمد نقد را به 78 درصد 
و غیرنقد را به 23 درصد رســاندیم و سهم درآمدهای 
پایدار را در لایحــه 97، به 31 درصد در کمیســیون 
بودجه افزایش دادیم.«علي اعطا که ســخنگوي شورا 
هم هســت، درباره برخي ابهامات گفت: »در  سال 97، 
دو هزار و 600 میلیارد تومان براي عوارض بر پروانه های 
ساختمانی و زیربنایی برآورد شده و کمیسیون هم در 

این زمینه نظر نداده است؛ چراکه چنین چیزی محقق 
نخواهد شد. در بقیه بندها همچون عوارض مازاد تراکم 
و عوارض هم شرایط این گونه است و بودجه مصوب شده 
محقق نخواهد شد.« به اعتقاد او، رویکرد شهرداری در 
ردیف عوارض پذیری پروانه های ساختمانی در لایحه 
بودجه 97 درصورت تصویب، به معنای تداوم گرایش 
شــهرداری به مال سازی و تجاری ســازی های بزرگ 
مقیاس در پایتخت خواهد بود. محسن  هاشمی، رئیس 
شورای شهر گفت که در ســه ماهه اخیر شهرداری در 
حالت ترانزیشن بوده و به همین دلیل خوب کار نکرده 
است: »باید به سمت واقعی ترشدن رقم بودجه برویم.« 
احمد مسجدجامعی هم از مخالفان بودجه 97 بود: »در 
بودجه امسال به مناطق محروم توجه نشده و احترام به 
محیط زیست کافی نیست. بستن بودجه با رقم مشابه 
پارسال توقعات نه تنها کاهش نداده بلکه در همان سقف 
نگه می دارد، چطور می توانیــم بودجه را محقق کنیم 
وقتی فقط می دانیم چطور باید هزینه شود.« او با طرح 
این سوال که آیا عوارض همان درآمد پایدار است، گفت: 
»افزایش عوارض یعنی فشار بیشتر به مردم، که فشار به 
شهروندان هم حدی دارد. من کماکان بودجه ای را که 
شهرداری به شورا ارایه داده، به بودجه کمیسیون ترجیح 
می دهم.« در نهایت کلیات بودجه به رأي گذاشته شد 

و رأي آورد.
اضافه كردن ۲ پیشنهاد به لايحه بودجه 

جزییات لایحه بودجه شهرداري تهران در نوبت عصر 
جلسه شوراي شهر بررسي شد و در جریان این جلسه 
برخي از ردیف ها و محــل تأمین درآمدها تغییر یافت. 
در این جلسه اعضاي شوراي شهر به شهرداری تهران 
اختیار دادند از محل اجاره پارک حاشیه ای خیابان ها 
از شــهروندان 1000 میلیارد تومان عوارض بگیرد. در 
جریان بررســی درآمد حاصل از فروش و جمع آوری 
زباله، پیشنهاد افزایش درآمدها از این محل مطرح شد 
که نخستین پیشنهاددهنده افزایش رقم 100 میلیارد 
تومان، پیشنهاددهنده دوم 8 میلیارد و پیشنهاددهنده 
ســوم 6میلیاردتومان بود اما در نهایت بهای خدمات 
مدیریت پسماند ســاختمانی و عمرانی قرار گرفت که 
اعضا با افزایــش این ردیف درآمــدی از 18 میلیارد به 

24 میلیارد موافقت کردند.
حذف ۶۲ رديف كمک به افراد و نهادهای خاص 

حسن رسولی، نایب رئیس کمیسیون برنامه و بودجه 
شورای شهر تهران در این جلســه از حذف 62 ردیف 
کمک به افراد و نهادهای خاص خبــر داد: »در لایحه 
بودجه  ســال 97، 62 ردیف کمک به افراد و نهادهای 
خاص که بــوی رانت می داد، حذف شــده اســت. ما 
شهرداری را موظف کردیم 76 درصد درآمدهایش را به 

صورت نقدی تأمین کنند.«

روي خط خبرگزارش

مخالفت بیش از ۵00 استاد دانشگاه با انتقال آب 
دريای  خزر 

اين طرح شتابزده و ناسنجيده است
ايرنا| بیــش از 500نفر از اســتادان و محققان 
دانشــگاه های مختلف کشــور با امضای نامه ای، 
نسبت به پیامدهای منفی انتقال آب دریای  خزر به 
کویر مرکزی هشدار داده اند.در این نامه، بر ضرورت 
نیازســنجی دقیق و توجه به جهت گیری های ملی 
آمایش سرزمین در این نوع طرح ها پیش از هرگونه 
تصمیم گیری و اقدام عملی تأکید شــده اســت.

نویســندگان این نامه که در آن امضای تعدادی از 
اســتادان ایرانی دانشگاه های کشــورهای اروپایی 
نیز دیده می شــود، از این که سازمان محیط زیست 
کشور با طرح انتقال آب دریای خزر به کویر مرکزی 
موافقت کرده، ابراز تعجب کرده اند.تهیه کنندگان نامه 
با تأکید بر این که صدور مجوز انتقال آب دریای خزر 
به کویر مرکزی در تعارض کامل با جهت گیری های 
ملی آمایش ســرزمین است، نوشــته اند: »رعایت 
جهت گیری های ملی آمایش ســرزمین منجر به 
تحقق ســازمان فضایی مطلوب توســعه در کشور 
می شود و از این رو مراعات آنها در تمامی مداخلات 
فضایی بخــش دولتی و خصوصی الزامی اســت.« 
نویسندگان نامه اعمال مدیریت یکپارچه بر منابع 
آب، تأمین آب موردنیاز توسعه فعالیت های جدید با 
اولویت سواحل دریای عمان و نقاط واقع در پسکرانه 
سواحل جنوبی کشور، توجه به محدودیت منابع آب 
در جانمایی و اســتقرار فعالیت های اقتصادی آب بر 
در قلمروهــای مختلف کشــور را ازجمله بندهای 
سند فرادستی آمایش سرزمینی نام بردند که مجوز 
انتقال آب دریای خزر با آنها در تعارض است.به اعتقاد 
تهیه کنندگان نامه، رعایت ملاحظات ژئوپلیتیکی و 
اکولوژیکی در طرح های استحصال، تامین، انتقال 
و مصرف آب در ســطوح فراملی، ملی، منطقه ای و 
محلی و الزام به رعایت ملاحظات زیســت محیطی 
)توان اکولوژیک و ظرفیت تحمل محیط زیست( در 
استقرار فعالیت های توسعه ای در پهنه سرزمین نیز 
به عنوان مواد دیگری از ســند آمایش سرزمینی در 
تعارض با انتقال آب دریای خزر قرار دارد.نویسندگان 
نامه با استناد به ماده 4 ســند آمایش سرزمین که 
تمامی دستگاه های اجرایی ملی و استانی را مکلف 
به رعایت جهت گیری های ملی آمایش ســرزمین 
می کند و همچنین مخالفــت نمایندگان مجلس 
با انتقــال آب دریاچه های بســته در قانون برنامه 
ششــم از طریق حذف بند مربوطه در ماده 45، این 
پرســش را مطرح کرده اند که »چــه الزامی وجود 
دارد که همچنان عــده ای بــا نادیده گرفتن همه 
قوانین بالادســتی بر انتقال آب دریای  خزر به کویر 
مرکزی تأکید دارند؟«در این نامه، اقدام ســازمان 
محیط زیست در صدور مجوز انتقال آب خزر به کویر 

مرکزی شتابزده و ناسنجیده توصیف شده است.  

رئیس  پلیس راهور تهران بزرگ اعلام كرد:

اجرای طرح زوج و فرد از در منازل
ايلنا| رئیس پلیس راهور تهــران بزرگ با اعلام 
اجرای طــرح زوج و فرد از درِ منــازل از امروز گفت: 
»تردد وســایل نقلیه ســنگین در کلیه معابر شهر 
تهران ممنوع بوده و رانندگان این وسایل درصورت 
عبورومرور در شهر مشمول جریمه خواهند شد.« 
ســردار مهماندار رئیس  پلیس راهور تهران بزرگ 
اعلام کرد: »براســاس بررســی و تصویب کمیته 
آلودگی هوا امروز طرح زوج و فــرد از درِ منازل اجرا 
خواهد شد.«رئیس پلیس راهور تهران بزرگ گفت: 
»تردد وســایل نقلیه ســنگین در کلیه معابر شهر 
تهران ممنوع بوده و رانندگان این وسایل درصورت 
عبورومرور در شــهر مشمول جریمه )عبور از محل 
ممنوع( به مبلغ 90 هزار تومان و درج 6 نمره منفی 

خواهند شد.« 

وزير علوم: 

بودجه ۹۷ انتظارات دانشگاه ها را 
برآورده نمی کند

ايســنا|  وزیر علوم می گوید: بودجه  سال آینده 
دانشگاه ها انتظارات این مراکز را برآورده نمی کند. 
منصور غلامی با بیان این موضوع گفت: »متاسفانه 
رقم خوبی از درآمدهای کشور به عنوان بودجه های 

پژوهشی نیز درنظر گرفته نشده است.« 
او ادامه داد: »بودجه دانشــگاه ها که در لایحه 97 
دولت آمده بود، با توجه به محدودیت منابع، انتظارات 
دانشــگاه ها را برآورده نمی کرد. بر همین اساس در 
کمیسیون تلفیق بررسی شد مواردی در کمیسیون 
تلفیق به آن اشــاره شــده بود؛ مانند پاداش پایان 
خدمت اعضای هیأت علمی، بازنشستگی، افزایش 
حقوق اســاتید که بعدا با توجه به محدودیت هایی 
که برای حقــوق اعضای هیأت علمی دیده شــده 
است، مورد رضایت دانشگاهیان نبوده و امیدواریم در 

صحن مجلس اصلاح شود.« 
غلامی دربــاره بودجه های پژوهشــی در لایحه 
بودجه 97 هم گفت: »بودجه پژوهشی دانشگاه ها 
داخل بودجه دانشــگاه ها دیده می شود و  درصدی 
از بودجه های دانشگاه هاست. طبعا اگر رقم بودجه 
دانشگاه ها مناسب نباشــد، بودجه پژوهشی را نیز 

تحت تأثیر قرار می دهد.« 
وزیر علــوم ادامه داد: »متاســفانه رقم خوبی در 
مجمــوع از درآمدهای کشــور بــرای بودجه های 
پژوهشی دیده نشده، علیرغم این که در قانون برنامه 
پیش بینی شــده بود که حداقل در  ســال 96 این 
بودجه پژوهشی به یک درصد برسد که محقق نشد. 
با این برنامه ای که من می بینم، در  سال 97 نیز بعید 

است رقم بیشتری در اختیار پژوهش قرار گیرد.« 
او همچنین درباره تجهیزات دانشگاه ها هم گفت: 
»رقمی نیز به تجهیزات اختصاص داده شده که بعد از 

تصویب لایحه بودجه اعلام می شود.« 
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حمل ونقل، محیط زيست، 
آسیب های اجتماعی و 

اشتغال ازجمله موضوعاتی 
هستند كه استانداری تهران 

به آنها نگاه عمیقی دارد

 در طرح قبلی جمع آوری 
كودكان، جايگاه سازمان های 

مردم نهاد مورد غفلت 
واقع شد ؛ همین هم شد تا 
انتقادهايی متوجه اجرای 
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